
رو بـــه رو
شبنم قلی خانی: 

 تلویزیون و سینما 
آینده بچه ها را می سازد

بازیگر مجموعـــه تلویزیونی »آنام« گفت: بخشی از تعهد 
و وظیفه ام در قبال جامعـــه  این است که با حضور در فیلم  و 
سریال های ژانر کودک ونوجـــوان برای نسل بعدی خاطرات 
خوب بسازم. شبنم قلی خانی که هم اکنون در حال بازی در 
سریال »قصه  هزار افسون« است، به انگیزه اش از پیوستن به این 
سریال اشاره و اظهارداشت: همیشه خاطرات کودکی خودم را 
مرور می کنم و به یاد می آورم سریال هایی که زمان کودکی ام از 
تلویزیون پخش می شد، چقدر برایم جذاب بود. مثلا می توانم از 
»محله  بروبیا« نام بیاورم و بازیگران آن روزها مثل اکبر عبدی، 
مهین شهابی، آتیلا پسیانی، حمید جبلی، رضا ژیان، فاطمه 
معتمدآریا، ایرج طهماسب و دیگر عزیزانی که در کارنامه ی کاری 
خودشان در سال های پس از آن هم خیلی خوب درخشیدند. اینها 
خاطرات بچگی ما را ساختند. وی افزود: من به عنوان یک بازیگر 
فکر می کنم، بخشی از تعهد و وظیفه ام در قبال جامعه ام همین 
است که برای نسل بعدی خاطرات خوب بسازم. چه بهتر که آدم 
به عنوان یک بازیگر، موقعیتی برایش پیش بیاید که بتواند در کار 
کودک، بازی کند و این کار کودک بتواند خاطره  خوبی برای نسل 
بعدی مان بسازد. قلی خانی با بیان اینکه در سریال »قصه هزار 
افسون« نقش »افسون« را بازی می کنم، توضیح داد: در این 
سریال یک کتاب خیلی باارزش گم می شود. افسون و بچه ها و 
یک نفر دیگر به اسم »عمه میتی« با بچه ها همراه و در نهایت هم 
موفق می شوند. در این میان بچه ها خیلی چیزها مثل همکاری 
با یکدیگر، مسئولیت پذیری، گذشت، پیگیری و پای مردی 
و تلاش و... را یاد می گیرند. بچه ها می آموزند از چیزهایی که 
خیلی برایشان باارزش است، محافظت کنند، ریشه های شان را 
بشناسند و به آیین ها و سنت های شان پایبند باشند. این بازیگر 
درباره مخاطبان سریال »قصه هزار افسون« تصریح کرد: در کنار 
این که قصه  کودکانه است، برای بزرگسالان هم جذابیت های 
خودش را دارد. دیگر این که در فیلم ها و سریال های ایرانی، 
خیلی کم نگاه و پرداخت فانتزی وجود دارد. به نظرم در این 
مجموعه، این نگاه و پرداخت به شکل جذابی وجود دارد. در این 
کار فانتزی بودن فیلمنامه ناخودآگاه در بازی من هم اثر گذاشت. 
یعنی شما می توانید بازی تان را کمی از حالت رئال خارج کنید 
و کمی فانتزی تر بازی کنید. قلی خانی درباره استقبال مردم از 
شبکه نمایش خانگی بیان کرد: من سریال »نارگیل« را پیش از 
این در VOD ها در حال پخش داشتم و دیدم که چقدر مخاطبان 
زیادی داشته و حتی قرار است فصل دومش هم ساخته شود. در 
همه جای دنیا جدای از تلویزیون شبکه های خانگی، VOD ها و 
پلتفرم های زیادی در حال برنامه  سازی و پخش آن هستند و مردم 
هم از آنها استقبال می کنند. وی خطاب به بازیگران و کارگردان ها 
گفت: کار بزرگسال مهم است اما کار کودک مهم تر است. کارهای 
کودک هستند که بچه ها را برای یک زندگی آماده می کنند. این 
آثار تلویزیونی و سینمایی آینده بچه ها را می سازند. آنها با این 

کارها یاد می گیرند که چگونه زندگی و تلاش کنند.
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a r m a n m e l i . i r
سینمـــا

 چرا بلیت سینما 
باید گران شود؟

سخنگوی انجمن سینماداران می گوید: 
حدود 2 سال است که قیمت بلیت های 
سینمای ایران افزایش نیافته و حال با 
افزایش قیمت تجهیزات و خدمات، چاره ای 
جز گــــران کردن بلیت سینما نیســت. 
محمـــدرضا صابری سخنگوی انجمـــن 
سینماداران درباره موضوع افزایش قیمت 
بلیت سینما، اظهارکرد: حدود دو سال از 
آخرین بـاری که قیمت بلیت های سینمای 
ایران افزایش یافته می گذرد، این حالی 
است که در این بازه زمانی با افزایش قیمت 
تجهیــــزات سینمایی و خدمات روبه رو 
بوده ایم و حقوق افراد مشغول در این صنف 
افزایش یافته است. وی ادامه داد: در حال 
حاضر قیمــت 30هزارتومانی بلیت سینما 
ظلمی بر افرادی است که در سینماهای 
کشور مشغول به کار هستند و باید برای این 
موضوع باید فکری اساسی می شد. به همین 
منظور پیشنهاد افزایش قیمت بلیت های 
سینمایی توسط شورای صنفی نمایش، 
به سازمان سینمایی داده شد و قرار است 

درباره آن تصمیم گیری نهایی شود.
 درآمد سینما، فقط بلیت فروشی است

سخنگوی انجمن سینماداران بیان کرد: 
سینماهای کشور تمام درآمدشان به واسطه 
فروش بلیتی است که به فروش می رسانند 
و هیچ یارانه ای توسط دولت به آنها پرداخته 
نمی شود. به همین منظور اگر قیمت بلیت 
سینما افزایش نیابد، حیات سینماها با 
خطر روبه رو شده و به زودی شاهد تعطیلی 
برخی از سینماهای کشور خواهیم بود. 
وی افزود: این روزها اگر کسی بخواهد یک 
بسته چیپس خریداری کند باید حداقل 
2۵هزارتومان پول پرداخت کند؛ اما بلیت 
سینما 30هزارتومان است. سینماداران 
ایران دقیقا همان تجهیزاتی را استفاده 
می کنند که در سینماهای دنیا وجود دارد، 
با این تفاوت که ما در ایران این تجهیزات 
را باید گران تر هم خریداری کنیم، چرا که 
کشورمان تحریم است. صابری درباره برنامه 
پیشنهادی تخفیف در سینماهای کشور 
اعلام کرد: پیشنهادی را مطرح کردیم که در 
آن برای رفاه حال مخاطبان سینمای ایران، 
دو سانس ساعت 11و13 تمامی سینماهای 
سراسر کشور در همه روزهای هفته به غیر 
از پنجشنبه و جمعه، بلیت های نیم بها به 
فروش برسد. البته این طرح زمانی اجرایی 
می شود که به تایید سازمان سینمایی برسد.

سری جدید برنامه تلویزیـــونی »فرمول .یک« 
از 22 اسفند روی آنتن شبکه  می رسد. علی ضیا 
مجری برنامه تلویزیونی »فرمول.یک« گفت: از 22 
اسفند سری جدید این برنامه روی آنتن می رود و 
در هر قسمت یک چهره مردمی معرفی می شود. 
نخستین دوره طرح انتخاب چهره مردمی به همت 
برنامه »فرمول.یک« با اجرا و تهیه کنندگی سیدعلی 
ضیا سال 13۹۷ برگزار شد. پس از انتخاب 11 تن از 

بین ۴0 نفر اولیه توسط هیات انتخاب، رأ ی گیری از 
مردم آغاز شد و در نهایت این نرگس کلباسی بود که 
به عنوان چهره مردمی سال ۹۷ انتخاب شد. شیوع 
کرونا مانع از آن شد که در دو سال بعداز این، طرح 
چهره مردمی به سرانجام برسد و حال امسال دوباره 
شرایطی فراهم شده تا رسانه ملی آیینه ای برای 
مردم عادی جامعه باشد. ضیا اظهارکرد: برنامه سازی 
کار و شغل من است و ممکن است در هر فضایی 

برنامه سازی کنم. تلویزیون را به عنوان اجرا و خانه ام 
انتخاب می کنم. اجرا در تلویزیون حال دیگری دارد 
و امیدوارم تا جان دارم در تلویزیون اجرا کنم. هیات 
انتخاب برنامه  نیز با حضور جمعی از فعالان فرهنگ، 
هنر، ورزش و سیاست پس از بحث و جمع بندی 
فراوان فعالیت 10 نفر از چهره های مردمی را شایسته  
حضور در مرحله  نهایی چهره  مردمی ایران می داند 
که چهره هایی همچون: گلاره عباسی، محمود 
انوشه، بهروز شعیبی، محمد دادکان، گلاره ناظمی، 
رضا پورحسین، شهره پیرانی، محمدرضا شفیعی و 

علیرضا قزوه حضور دارند.

پخش »فرمول یک« با »علی ضیا« از ۲۲ اسفند

بازیگر سریال »جیران« که اغلـــب 
در آثار طنز دیده شده است، درباره 
تجربه بازی در ژانرهای مختلف معتقد 
است: همه بازیگران مشتاقند که بازی 
در فضاهای مختلـــف را در کارنامــه 
کاری شان، تجربه کنند من هم مطمئنم 
که اگر کارگردانی به من اعتماد کند در 
ایفای نقش های جدی هم می توانم 
موفق باشم. امیر کربلایی زاده درباره 
تجربه های بازیگری اش و دوربودن از 
نقش های جدی و اینکـه آیا تصمیمی 
برای تجربه در فضـــاهای جدی و 
غیرکمدی ندارد؟ گفت: قطعا همه 
بازیگران مشتاقند که بازی در فضاهای 
مختلف را در کارنامه کاری شان، تجربه 
کنند؛ به شرط اینکه به آنها اعتماد 
شود. در این سال ها بازیگران کمدی 
ثابت کرده اند که در ژانر جدی هم 
خیلی موفق هستند. مثل خانم سوسن 
پرور که برای فیلم »بوتاکس« جوایز 
متعددی دریافت کرد و بازی خوبش 
در این فیلم بسیار دیده شد و همچنین 
آقای نادر سلیمانی که امسال برای یک 
نقش جدی در جشنواره فجر، سیمرغ 
گرفت. این، یعنی کمدین ها توان بازی 
در ژانرهای دیگر را دارند به شرطی که 
به آنها اعتماد شود. من هم مطمئنم 
که اگر کارگردانی به من اعتماد کند 
در ایفای نقش های جدی هم می توانم 
موفق باشم. این بازیگر که در سریال 
»جیران« به ایفای نقش پرداخته، 
درباره تجربه کار در شبکه نمایش 
خانگی  نمایش  اظهارکرد:  خانگی 

توانسته تنوع بیشتری در محصولات 
ذائقه هنری  و  ایجاد کند  نمایشی 
مردم را تغییر بدهد و حتی مخاطبان 
را سخت پسندتر کند. مردم ارتباط 
خوبی با  نمایش خانگی برقرار کرده اند. 
به خصوص در زمان کرونا که پلتفرم ها 
نقش بسیار مهمی در سرگرم کردم 
مردم داشتند. همه اینها تاثیر مستقیمی 
بر کار بازیگران هم دارد. این فضا، بازار 
کار بیشتری را برای بازیگران ایجاد 
کرده است. تعداد محصولات بیشتر 
شده و تولیدات اختصاصی پلتفرم ها این 
اجازه را به مخاطب می دهد که انتخاب 
کند که چه چیزی را ببیند و به بازیگر 
فرصت می دهد که تصمیم بگیرد که 
در چه کارهایی به ایفای نقش بپردازد. 
این بازیگر درباره پروسه انتخابش در 
سریال »جیران« که به اجرایش در 

برمی گردد،  »گرگاس ها«  نمایش 
درباره اینکه آیا پروسه انتخاب دیگر 
بازیگران این سریال نیز مثل او بوده؟ 
اظهارکرد: به نظر من بهترین بازیگران ما 
از صحنه های تئاتر به سینما و تلویزیون 
معرفی شدند و اینکه کارگردانان سینما 
و تلویزیون به تماشای تئاتر بروند و 
از بین بازیگران خوب تئاتر بازیگر 
فیلم هایشان را انتخـــاب کنند، اتفاق 
خیلی خوبی است. سال گذشتـــه من 
در نمایش »گرگاس ها« به کارگردانی 
حمیدرضا نعیمی بازی می کردم که 
یک شب آقای حسن فتحی به تماشای 
این نمایش آمدند و ایفای نقش من 
را دوست داشتند و بعـــدا پیشنهاد 
بازی در نقش »فرضی فضول« را به 
من دادند. آقای فتحی با بازیگران کار 
ارتباط خوبی برقرار کردند و تا جایی که 

می دانم کارهای قبلی حمیدرضا نعیمی 
را هم دیده بودند. به نوعی می شود 
گفت که همکاران من با بازی در این 
نمایش ها بیشتر به آقای فتحی معرفی 

شده بودند. 
 اوج کرونا و سختی کار

کربلایـــی زاده درباره تجربــه کار 
با حســن فتحـــی افزود: »جیران« 
یک سریال بزرگ و اصطلاحا »بیگ 
پروداکشن« است که بازیگران زیادی 
هم دارد. از نظر من، بازیگران مسئولِ کار 
خودشان هستند، اما کارگردان مسئول 
کار همه عوامل و محصول نهایی است. 
کارگردان چنین پروژه های بزرگی، باید 
بسیار کارکُشته و کاربلد باشد تا بتواند 
یک تیم بزرگ را مدیریت کند و به هدف 
مدنظرش برساند. این سریال، پربازیگر 
و پرلوکیشن بود و فیلمبرداری آن در 
دوران اوج کرونا سختی کار زیادی برای 
گروه و خصوصا آقای فتحی داشت، اما 
ایشان با درایت کامل، کار را مدیریت 
کردند و به نظرم هیچ کس جز ایشان 
از پس این کار برنمی آمد. وی درباره 
کاراکتر خود در سریال »جیران« گفت: 
نقش »فرضی فضول« در فیلمنامه اولیه، 
نقشی کوتاه بود، اما بعداز اینکه من 
کاراکتر را خلـــق کردم و طراحی ها 
و پیشنهادات مختلفی را درباره نحوه 
ساختن شخصیت او با آقای فتحی 
مطرح کردم، مورد تایید کارگردان قرار 
گرفت و حضور »فرضی« در داستان 
اضافه شد و رفته رفته به یک کاراکتر 

تاثیرگذار در قصه، تبدیل شد. 

 حسن دادشکر، هنرمند پیشکسوت تئاتر، 
سینما و تلویزیون که به دلیل جراحی قلب در 
بیمارستان بستری شده بود، مرخص شد. 
این هنرمند عنوان کرد که حالش بهتر است 
و بقیه مراحل درمان و استراحت خود را در 
خانه سپری می کند. او گفت: به مدت 2ماه 
دوره نقاهت دارم و بعداز آن باید یکســری 
تمرین های ورزشی انجام بدهم تا به شرایط 
عادی بازگردم. دادشــکر برای همه مردم 
آرزوی تندرستی کرد و افزود: امیدوارم همه 
مردم سالم باشند و  گذارشان به بیمارستان 
نیفتد. این هنرمند اواخر بهمن ماه به دلیل 
ناراحتی قلبی در بیمارستان بستری شد و 
روز شنبه 30 بهمن ماه تحت عمل جراحی 

قلب قرار گرفت. 

 آخرین وضعیت 
»دادشکر« 

بابک کریمی و علی باقری 2 بازیگر جدید 
فیلم سینمایی »شــهرخاموش« شدند. 
همزمان با ادامه فیلمبرداری فیلم سینمایی 
»شهرخاموش« به کارگردانی احمد بهرامی 
و تهیه کنندگی رضا محقق در اطراف تهران، 
علی باقری و بابک کریمی جمع نقش آفرینان 
این پروژه اضافه شــدند. »شهرخاموش« 
دومین همکاری علی باقری با احمد بهرامی 
پس از »دشت خاموش« است. بابک کریمی 
به عنوان بازیگر بین المللی سینمای ایران 
برای اولین بار اســت که با ایــن کارگردان 
همکاری می کند. پیش از این باران کوثری 
به عنوان اولین بازیگر پروژه جلوی دوربین 
مســعود امینی تیرانی رفته بود. این پروژه 
تعدادی دیگر بازیگر نیــز دارد که متعاقبا 

معرفی می شوند. 

»کریمی« بازیگر 
»شهرخاموش« شد

امیر کربلایی زاده: 

می توانم در نقش های جدی موفق باشم

وزیرخارجه ترکیه با انتقاد از همتای یونانی خود گفت که 
این دیپلمات ارشد با سوءاستفاده از بحران اوکراین، در حال 
تهمت زدن به ترکیه است. به گزارش فارس، وزیر امورخارجه 
ترکیه از همتای یونانی خود انتقاد کرد که مدعی شده ترکیه از 
وضعیت اوکراین که تحت حملات روسیه است، سوءاستفاده 
می کند. به نوشته خبرگزاری »آناتولی« »مولودچاووش.اوغلو« 
وزیر امورخارجه ترکیه در حساب کاربری خود در شبکه های 
اجتماعی گفت: »در حالی که جهان بر فاجعه اوکراین متمرکز 
است، دوست من »ةنیکوس.دندیاس«، وزیرخارجه یونان، 
تنها بر سرگرمی خود متمرکزشده که افترازدن به ترکیه در 

هر شرایطی است.« از زمانی که تنش ها بین اوکراین و روسیه 
تشدید شد، ترکیه بارها تمایل خود را برای انجام نقش میانجی 
نشان داده و پیشنهاد برگزاری نشستی را داده است که مقامات 
هر دو طرف بتوانند در مورد اختلافات گفت وگو کنند. در 
رویداد مرتبط دیگر، اداره کل دریانوردی ترکیه اعلام کرده که 
کشتی های ترکیه ای که نزدیک بنادر اوکراین و روسیه حرکت 
می کنند از حداکثر سطح امنیتی در دریا استفاده خواهند 
کرد. اداره کل دریانوردی ترکیه اعلام کرد که با در نظرگرفتن 
آخرین تحولات در شمال دریای سیاه، کد ویزه برای کشتی های 
با پرچم ترکیه که در بنادر دریای »آزوف« و بنادر اوکراین و 

روسیه در دریای سیاه توقف می کنند یا نزدیک آنها حرکت 
می کنند، به سطح امنیت سه ارتقا یافته است. »ولودمیر.

زلنسکی« رئیس جمهور اوکراین از »رجب.طیب.اردوغان« 
رئیس جمهور ترکیه برای حمایت از اوکراین قدردانی کرد. 
وی اضافه کرد: »ممنوعیت عبور کشتی های جنگی روسیه به 
دریای سیاه و حمایت های انسانی و نظامی چشمگیر از اوکراین 
بسیار مهم است. مردم اوکراین آن را هرگز فراموش نخواهند 
کرد.« از سوی دیگر، پایگاه خبری »میدل ایست.آی« نوشت که 
یک مقام ارشد دولت ترکیه گفته که ترکیه هنوز تصمیمی برای 

بستن تنگه به روی کشتی های روسیه نگرفته است. 

زدن به ترکیه، سرگرمی وزیرخارجه یونان افترا

گـــزارش

»چین« ماهواره رصد زمینی پرتاب کرد
چین یک موشــــک از نوع  Long March-۴C  بـــرای 
قراردادن یک ماهواره جدید رصد زمینی به فضا پرتاب کرد. به 
گزارش خبرگزاری شینهوا، این موشک از مرکز پرتاب ماهواره 
جیوکوان در شمالغربی چین پرتــــاب شد و به زودی 
ماهواره  L-SAR 01B را به مدار از پیش تعیین شده خود 
خواهد فرستاد. این ماهواره برای مطالعات زمین شناسی، 
رانش زمین و زمین لرزه ها استفاده خواهد شد. به گفته 
مسئولان مرکز پرتاب ماهواره چین، این ماموریت ۴0۸ 
 L-SAR.امین پرواز موشک های حامل لانگ مارچ را رقم زد
01 چین یک گروه ماهواره ای متشکل از دو ماهواره مجهز 
 L-SAR به نام های )L )SAR به رادار دهانه مصنوعی باند
01A  و L-SAR 01B  است که اولین آن ۶ بهمن به فضا 
فرستاده شد. به گزارش شینهوا، SAR  یک سیستم راداری 
تصویربرداری مایکروویو است که امواج الکترومغناطیسی 
را به زمین ساطع می کند و پژواک آن را دریافت می کند 
و می تواند تصاویر مایکروویو را با وضوح بالا از سطح زمین 
بگیرد. وظیفه این دو ماهواره پشتیبانی از منابع زمینی، 
نقشه برداری، جنگلداری و پیشگیری از بلایای طبیعی است. 
اداره ملی فضایی چین در بیانیه ای اعلام کرد که این ماهواره 
به طور قابل توجهی قابلیت های واکنش سریع را در صورت 
وقوع یک بلای طبیعی تقویت خواهد کرد. هر دو این ماهواره 
و موشک توسط آکادمی فناوری پروازهای فضایی شانگهای، 
یکی از شرکت های تابعه شرکت علوم و فناوری هوافضای 

چین ساخته شده اند.

 آمریکا مقصر بحران اوکراین است
کره شمالی، درگیـــری و تنش های کنونی اوکراین را بــه 
ودسری و زورگویی آمریکا نسبت داد و واشنگتن را به دلیل 
اینکه به دنبال برتری نظامی است و به دغدغه های امنیتی 
روسیه بی توجهی می کند، متهم کرد.  به گزارش ایسنا، به 
نقل از خبرگزاری یونهاپ، »ری.جی.سونگ«، محقق انجمن 
مطالعات سیاست بین الملل، پستی را در وبسایت وزارت 
امورخارجه کره شمالی قرار داد و درخصوص حمله روسیه به 
اوکراین اظهارنظر کرد. در این پست آمده است: علت اصلی 
بحران اوکراین ریشه در خودسری و زورگویی دولت آمریکا 
دارد که صرفا به تحریم های یکجانبه پایبند بوده و در عین 
حال فقط به دنبال هژمونی جهانی و برتری نظامی بدون 
توجه به تقاضای مشروع روسیه درخصوص تضمین های 
امنیتی است. این محقق همچنین به اظهارنظر کارشناسان و 
رسانه های جهانی اشاره کرد که عامل اصلی بحران اوکراین، 
عدم تعادل قدرت در اروپا به دلیل گسترش یکجانبه ناتو و 
همچنین تهدیدات جدی است که برای امنیت ملی روسیه 
دارد. ری.جی.سونگ همچنین بر اتهامات پیونگ یانگ مبنی 
بر استفاده واشنگتن از استانداردهای دوگانه تاکید کرد. وی 
افزود: آمریکا، دخالت های خود را در امور داخلی دیگران روشی 
عادلانه برای صلح و ثبات جهان می بیند اما اقدامات دفاعی 

دیگر کشورها را بی عدالتی و تحریک آمیز تلقی می کند. 

مخالفت »چین« با تحریم »روسیه« 

وانگ.یی، وزیر امورخارجه چین اظهارکرد که کشورش 
حامی از سرگیری مذاکرات امنیتی ائتلاف سازمان پیمان 
آتلانتیک شمالی )ناتو( و اتحادیه اروپا با روسیه است. به 
گزارش ایسنا، به نقل از پایگاه سی.جی.تی.ان، »وانگ .

یی« وزیر امورخارجه چین این اظهارات را در جریان 
گفت وگوی تلفنی خود با آنالنا.بربوک، وزیرخارجه 
آلمان با موضوع وضعیت جاری در اوکراین بیان کرد. او 
بیان داشت که چین حامی از سرگیری چنین مذاکراتی 
میان طرف های مربوطه با هدف ایجاد یک مکانیسم 
امنیتی اروپایی متعادل، موثر و پایدار و دستیابی به ثبات 
بلندمدت در قاره اروپاست. وانگ.یی با اشاره به اینکه 
جنگ سرد مدت ها پیش به پایان رسیده است، گفت: 
لازم است ناتو در موضع گیری ها و مسئولیت های خود 
تجدیدنظر کند و ذهنیت جنگ سردی مبتنی بر تقابل 

بلوکی باید به طور کامل کنار گذاشته شود.
 نگران وضعیت اوکراین هستیم

 او خاطرنشان کرد، چین به شدت نگران وضعیت 
اوکراین است و از همه تلاش های کمک کننده به کاهش 
تنش و دستیابی به یک راه حل سیاسی حمایت می کند. 
به گفته وانگ.یی، وقتی صحبت از مسائل امنیتی اروپا 
می شود، نگرانی های مشروع همه کشورها باید جدی 
گرفته شوند و با توجه به تجربه پنج دور متوالی گسترش 
ناتو به سمت شرق، باید به خواسته های امنیتی مشروع 
روسیه به درستی رســیدگی شود. وزیرخارجه چین 
خاطرنشان کرد: چین موافق حل مشکلات از طریق 
تحریم ها نیست و با تحریم های یکجانبه ای که مبنایی در 
حقوق بین الملل ندارند مخالف است. وانگ.یی استدلال 
کرد که تحریم ها نه تنها از نظر اقتصادی سناریوی 
باخت- باخت یا باخت چندگانه را در پی دارند، بلکه روند 
حل وفصل سیاسی را نیز مختل می کنند. او باردیگر تاکید 
کرد که چین به عنوان عضو دائمی شورای امنیت سازمان 
ملل، همواره به مسئولیت خود در حفظ صلح و امنیت 
بین المللی عمل می کند. به گفته وانگ.یی، اگر شورای 
امنیت قرار باشد اقدامی انجام دهد، باید به جای تحریک 
یک رویارویی جدید، نسبت به حصول یک راه حل سیاسی 
برای بحران کنونی مفید واقع شود و به همین دلیل است 
که چین از ارجاع دادن به مجوز برای زور و تحریم در 
پیش نویس قطعنامه درباره اوکراین جلوگیری کرده است. 
او تاکید کرد: چین به ایفای نقش سازنده در جست وجوی 

صلح و تحقق صلح ادامه خواهد داد. 

»ولادیمیر مدینسکی«، دستیار رئیس جمهوری روسیه خبر داد: 

موافقت »اوکراین« با مذاکره در»بلاروس« 

جهــــان 
کوتــــاه

عملیات نظامی روسیه در اوکراین در حالی ادامه دارد که 
آخرین گزارش ها حاکی از پیشروی گسترده نیروهای روس 
است. در این میان، سران کشورهای غربی نیز مسکو را به 
اعمال شدیدترین انواع تحریم ها تهدید کرده اند. هم اکنون 
درگیری با سلاح های سنگین و متوسط از سمت شمال و 
غرب کی یف در جریان است. برخی منابع خبری از شلیک 
موشک های بالستیک توسط روسیه در مناطقی از اوکراین 
خبر می دهند. همچنین تصاویر منتشره نشان دهنده 
این است که روس ها یک مخزن بزرگ نفت را در کی یف 
هدف قرار دادند. افزون بر این، فرودگاه واسیلکوف زیر آماج 

حملات راکتی و موشکی روسیه قرار گرفته است. 
 آماده باش نیروهای »بازدارنده هسته ای« 

یورونیوز نوشت: ولادیمیر پوتین، رئیس جمهوری روسیه 
اعلام کرد که به دنبال تنش های اخیر دستور داده است تا 
نیروهای »بازدارنده هسته ای« روسیه به حالت آماده باش 
درآیند. همچنین طبق اعلام الجزیره نشست شورای امنیت 
ملی روسیه هم اکنون با حضور رئیس جمهور پوتین و وزرای 
دفاع و امورخارجه این کشور در خصوص تحولات اوکراین 
آغاز شد. پوتین در سخنانی اعلام کرد: از فرمانده نیروهای 
مسلح روسیه می خواهم که نیروهای ما را در وضعیت 
اضطراری نظامی قرار دهد. »لیندا.توماس.گرینفیلد« 
نماینده دائم آمریکا در سازمان ملل نیز در واکنش به تصمیم 
روسیه گفت: تصمیم پوتین برای آماده سازی نیروهای 
بازدارنده هسته ای، درگیری را به طور غیرقابل قبولی تشدید 
می کند. »ولادیمیر.مدینسکی« دستیار رئیس جمهوری 
روسیه اعلام کرد که اوکراین با برگزاری مذاکرات در بلاروس 
موافقت کرده است. هیات مسکو نیز عازم شهر »گومل« 

شده است. 
 تشدید تحریم های روسیه

جوزف.بورل، مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا 
پیشنهاد کرد که از محل ذخایر مالی این اتحادیه برای 
واگذاری تسلیحات مرگبار و تامین سوخت برای اوکراین 

استفاده شود. همچنین وزرای خارجه اتحادیه تحریم های 
شدیدتری را علیه روسیه اعمال خواهند کرد که شامل 
قطع دسترسی برخی بانک های روسیه به سوئیفت هم 
می شود. رویترز مدعی شده که تغییر لحن »ابراهیم.کالین« 
سخنگوی ریاست جمهوری ترکیه و استفاده وی از واژه 
»جنگ« درباره اقدام نظامی روسیه، می تواند مسیر اعضای 
ناتو را برای محدودکردن راه ورود روسیه به دریای سیاه 
هموار کند. تحت کنوانسیون »مونترو« مورخ سال 1۹3۶ 
میلادی، ترکیه کنترل تنگه های بسفر و داردانل را که دریای 
مدیترانه را به دریای سیاه متصل می کند، در اختیار دارد و 
در زمان بروز جنگ یا تهدیدهای دیگر، می تواند مانع از عبور 
کشتی های جنگی از این دو آبراه شود. نیروی دریایی روسیه 
از دریای سیاه، سواحل جنوبی اوکراین را هدف قرار می دهد. 

 قدردانی پوتین از نیروها 
ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه در بیانیه ای از 
نیروهای عملیات ویژه این کشور که در اوکراین حضور 
دارند، قدردانی کرد. وی با قهرمانانه توصیف کردن اقدام 
آنها در اوکراین، گفت: می خواهم از فرماندهی و پرسنل 
نظامی نیروهای عملیات ویژه به دلیل وفاداری و خدمات 
بی دریغ شان در دفاع از ملت و سرزمین مادری مان قدردانی 

کنم. 

 محاصره 2 شهر دیگر 
وزارت دفاع روسیه بیانیه ای را در خصوص آخرین تحولات 
جنگ اوکراین صادر کرد. این وزارتخانه در بیانیه خود آورده 
است: شهرهای خرسون و بردیانسک در جنوب اوکراین را 
محاصره کردیم و کنترل شهر ژنشسک و فرودگاه چرنوبیوکا 
را به دست گرفتیم. وزارت دفاع روسیه گزارش داد که 
نیروهای روسیه تاکنون ۹۷۵ تاسیسات نظامی اوکراین 
را منهدم کرده اند. همچنین ۴۷1 نظامی نیروی هوایی 
اوکراین تسلیم شده اند. نیروهای مسلح اوکراین در گزارشی 
از کشته شدن بیش از 3 هزار سرباز، اسارت بیش از 200 
سرباز روسی، سرنگونی 1۶ هواپیما، 1۸ بالگرد و انهدام 102 

تانک روسیه خبر داد. 
 آمریکا و ناتو، مسئول کشتارها

وزارت خارجه کوبا با صدور بیانیه ای اعلام کرد: تلاش 
آمریکا برای گسترش ناتو به سوی مرزهای روسیه منجر به 
بروز اوضاع کنونی شد. آمریکا و ناتو مسئول کشتار و آوارگی 

صدها هزار نفر از غیر نظامیان شده اند. 
 آماده باش ۹۵۰۰ نظامی فرانسوی 

ستاد فرماندهی ارتش فرانسه اعلام کرده که به دنبال 
حمله روسیه به اوکراین ۹۵00 سرباز فرانسوی به حالت 
آماده باش در می آیند. بر همین اساس قرار است 1۵00 سرباز 
فرانسوی در ماموریت های ناتو برای تقویت نیروهای این 
سازمان شرکت کنند. همزمان با آغاز حمله نظامی روسیه 
به اوکراین هر لحظه تنش ها تشدید می شود. »دیمیتری.

پسکوف« سخنگوی کرملین اعلام کرده که پوتین در انتظار 
به نتیجه رسیدن پیشنهاد مذاکره به مقامات اوکراین دستور 
توقف موقت جنگ را صادر کرد ولی پس از مخالفت کی یف 
با مذاکره، پیشروی ها ادامه یافت. بسیاری از شهروندان 
اوکراینی و اتباع خارجی حاضر در این کشور، در تلاش 
برای خروج از اوکراین هستند. بسیاری از دولت ها هم 
تلاش می کنند تا اتباع خود را از راه های مطمئن از اوکراین 

خارج کنند. 


